

Refugees Welcome an der HU

Die vom Deutschen Akademischen Austauschdienst (DAAD) geförderten Welcome-Initiativen stehen unter dem Dach des Programms „Refugees Welcome an der HU“. Darin bündelt die Humboldt-Universität Angebote, die Geflüchteten den Zugang zur Hochschule, den Einstieg in Studium und Wissenschaft sowie den Alltag an der HU erleichtern wollen.

Kontakt:

Inse Böhmgig, Stabsstelle Internationalisierung

Webseite: hu.berlin/refugeeswelcome

Refugees Welcome at HU

The Welcome initiatives are funded by the German Academic Exchange Service (DAAD) and brought together under the “Refugees Welcome at HU” programme. Under this programme, Humboldt-Universität has bundled a range of offers designed to provide refugees with easier access to the University, an entry into studies and research as well as an easier everyday life at Humboldt-Universität.

Contact:

Inse Böhmgig, International Strategy Office

Website: hu.berlin/RefugeesWelcome_atHU

Kontakt | Contact

GeT MA for Refugees Initiative

Institut für Sozialwissenschaften
Humboldt-Universität zu Berlin
Unter den Linden 6
10099 Berlin

Email

info.getma@sowi.hu-berlin.de

Website

hu.berlin/getmaforrefugees

Facebook

facebook.com/getmaforrefugees

GEFÖRDERT VOM



DAAD



Study Social Sciences!

GeT MA for Refugees Initiative |
GeT MA Berlin Track

„Unser Ziel ist es miteinander anstatt
übereinander zu forschen“

*“Our aim is to do research together rather
than about each other.”*

GeT MA Berlin Track

Der GeT MA Berlin Track bietet Geflüchteten die Möglichkeit, ihre akademische Laufbahn an der Humboldt-Universität fortzusetzen. Der erfolgreiche Abschluss des Studiengangs führt zu einem M.A. in Sozialwissenschaften.

GeT MA ist ein interdisziplinärer, zweijähriger Masterstudiengang in englischer Sprache. Er deckt eine Vielfalt an Themen, wie beispielsweise Modernisierung, Demokratisierung, Europäisierung und Migration ab. Studierende haben die Möglichkeit, anhand der Fallbeispiele Deutschland, Türkei sowie anderen Regionen empirisches Wissen zu aktuellen politischen Prozessen zu vertiefen.

GeT MA Berlin Track

The GeT MA Berlin Track offers refugees the option to continue their academic education in a Master's programme and to obtain an M.A. in Social Sciences at Humboldt-Universität.

GeT MA is an interdisciplinary two-year programme taught in English. It focuses on current debates in social sciences such as modernisation and democratisation, Europeanisation and migration. Looking at the cases of Germany, Turkey and other countries allows students to deepen their empirical knowledge of actual political processes in Europe and its neighbouring regions.

Bewerbung

Der GeT MA Berlin Track richtet sich an Bewerberinnen und Bewerber mit einem B.A. oder vergleichbaren Abschluss in einem einschlägigen Fach (wie Politikwissenschaften, Soziologie, Geschichte, Wirtschaftswissenschaften, ...).

Der zweijährige Studiengang wird vollständig in englischer Sprache unterrichtet, daher ist ein Nachweis von Deutschkenntnissen nicht erforderlich. Im ersten Jahr ist ein Deutschkurs obligatorisch.

Bewerbungsfrist ist der 21. Juni 2018

Application

All applicants holding a B.A. or equivalent degree in a relevant area of study (such as Political Science, Sociology, International Relations, History, Public Administration, Public Policy, Law, Economics, ...) are welcome.

The specific asset of the GeT MA Berlin Track is that the two-year programme is taught entirely in English and applicants don't have to prove German language skills. In the first year a German language course is obligatory.

The application deadline is June 21, 2018

Curriculum

Semester	Kursinhalt Content
Semester I	<ul style="list-style-type: none"> „Turkey as a Modern State“ „Making of Modernity in Turkey and Germany“ Deutschkurs <i>German Language Course</i> Wahlkurs <i>Elective</i>
Semester II	<ul style="list-style-type: none"> Societies in Transformation „Turkey as a Regional Player“ Deutschkurs <i>German Language Course</i> Wahlkurs <i>Elective</i>
Sommer Summer	<ul style="list-style-type: none"> Praktikum <i>Internship</i>
Semester III	<ul style="list-style-type: none"> „Germany, Turkey and the EU“ „German Democracy in Comparison“ Deutschkurs (optional) <i>German Language Course (optional)</i> Wahlkurs <i>Elective</i>
Semester IV	<ul style="list-style-type: none"> Masterarbeit <i>Master's Thesis</i>